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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DEL CONSELL MUNICIPAL DE COOPERACIÓ,
PAU I SOLIDARITAT DE L’AJUNTAMENT DE SITGES 
LEGISLATURA 2019-2023

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Núm.: 7
Caràcter: Ordinari
Data: 03/05/2023
Hora: 18.30 h
Lloc: Sala de Juntes

MEMBRES DEL CONSELL MUNICIPAL

ASSISTENTS:
Júlia Vigó Pascual. Regidora de Drets Socials, Ciutadania i Igualtat. 
Elisabeth Perez Ribas. PSC.
Carme Almirall Viñola. ERC
Natalia Matas. Junts x Sitges
Carme Gasulla Blanco. Comuns Verds.
Guillem Escolà Hueso. Sitges Grup independent
Anna Hernández. Sitges Solidari i Amnistia Internacional.
Joan Pere Guzman. SETEM Catalunya
David Paredes. Fundació Fernando Fonseca. 
Armand Valera. Ocularis 
Fermi Sánchez. Cap de l’Àrea d’atenció a les persones.

Mireia Paretas. Cap de Drets Civils
Teresa Pascual Puig. Drets Civils
Anna Serra i Vidal. Secretaria. 

EXCUSEN ASSISTÈNCIA: 

ORDRE DEL DIA

1. Roda d’entitats.
2. Presentació de l‘Estudi de la DIBA.
3. Balanç de la legislatura i tancament del Consell.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ:
La Sra. Júlia Vigó, Regidora de Drets Socials Ciutadania i Igualtat dona la benvinguda
al darrer Consell Municipal de Cooperació, Pau i Solidaritat de la legislatura 2019-2023
i explica que el proper Consell serà la constitució amb la nova legislatura. Les entitats
que vulguin seguir formant-ne part hauran de tornar a fer una instància i segurament hi
haurà canvis en els representants dels grups municipals, explica. 
També diu que al ser ja en període preelectoral serà un Consell eminentment tècnic on
no es farà un rendiment de comptes de la tasca realitzada sinó que ens centrarem en
l’estudi de la Diputació i la tasca de les entitats. Una de les feines que s’han fet ha
estat el contacte amb la Diputació de Barcelona per tal de fer un assessorament. La
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idea ha estat recollir informacions fàcils de trobar però poder-les recopilar en un sol
lloc i fer una proposta de futur ja pel nou consistori que arribi. Es tracta de dades tant
quantitatives com qualitatives, una radiografia que ens donarà un punt de partida, un
objectiu de consens cap a on poder fer noves accions en el camp de la cooperació, la
pau i la solidaritat. L’Ajuntament te un llarg camí per recórrer, però almenys poder tenir
un punt de partida. 
I  en  aquest  sentit,  explica  que  Luci  Rodríguez  de  la  Diputació  de  Barcelona  ens
acompanya i fem un canvi de l’ordre del dia per donar peu a la presentació d’aquest
estudi.

La Sra. Luci Rodríguez, tècnica de l’Oficina de Cooperació al Desenvolupament de la
Diputació de Barcelona agraeix la invitació, especialment a la Júlia i la Mireia amb les
que ha treballat els últims mesos i remarca el compromís que han tingut les dues amb
aquest assessorament. 
Explica també que la seva oficina fa suport a les polítiques públiques de cooperació
dels governs locals, que inclou tant ajuntaments com consells comarcals. Des de la
seva oficina despleguen recursos tècnics i econòmics pels governs locals i vetllen per
una ciutadania crítica i responsable amb els problemes que afecten a nivell global.
Explica  que  la  Diputació  de  Barcelona  destina  el  seu  0,7%  a  la  Cooperació
Internacional i que més o menys la meitat dels municipis de la província fan algun tipus
de cooperació. 

La Sra. Luci Rodríguez explica que els primers contactes es van iniciar fa vora un any
on tant la Mireia com la Júlia van mostrar interès i inquietud per a fer un pla director en
temes de cooperació però que abans calia fer un petit diagnòstic per tenir arguments i
una direcció cap a on anar i enfortir el lideratge. El disseny d’aquest assessorament va
començar el mes d’octubre amb l’objectiu d’impulsar la política de cooperació i crear
condicions per seguir desenvolupament les polítiques de justícia global que són les
que ara es volen fomentar des de la diputació més que la cooperació. Hi ha hagut un
canvi de paradigma, l’Agenda 2030 parla més dels problemes de la humanitat i  no
només dels països més vulnerables. Cal vetllar per la millora del món sencer i buscar
el vincle local-global. Els problemes són genèrics i afecten al món i cal buscar quines
metodologies  fem  servir  des  de  Sitges  per  a  millorar  aquests  problemes  globals.
D’aquesta  manera  és  més  fàcil,  explica,  que  la  gent  entengui  la  cooperació
internacional i és bona manera de combatre el discurs dels problemes d’aquí envers
els problemes d’allà. Són problemes mundials i cal buscar maneres de millorar-ho des
de  tot  arreu.  Tot  i  que  encara  conviuen  els  dos  models,  el  de  donar  diners  a  la
cooperació internacional i  a la justícia global o educació per una ciutadania global,
cada cop els projectes van més cap aquesta segona direcció. 
El procés que s’ha realitzat per a l’elaboració de l’informe ha estat el següent:
Reunió amb Mireia i  Júlia a partir  de l’octubre 2022 i  a partir  d’aquí  enviament de
correus i recopilació d’informació per fer una diagnosi, tot i que no és molt profunda. Es
va trobar molta informació sobre els anys 2003-2008 en un llibre editat pel Fons Català
de  Cooperació  i  s’han  incorporat  les  dades  a  l’informe que  no  és  ni  vol  ser  una
diagnosi molt profunda sinó un punt de partida. 
El  27 d’octubre  es va fer  un grup de treball  online  amb les  entitats  membres del
Consell Municipal de Cooperació, Pau i Solidaritat i durant el novembre i desembre es
van fer dues sessions de treball amb polítics i tècnics, la primera un DAFO sobre la
cooperació descentralitzada i la segona d’educació per a la ciutadania global. 
Amb les dades recollides s’ha fet un informe, explica la Sra. Luci Rodríguez que no és
un molt exhaustiu i que caldria ampliar al fer el Pla director però que sí és un bon punt
de partida. Ressalta que a l’estar a finals de mandat, és una bona oportunitat de que el
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nou equip que entri  faci servir l’informe com a punt de partida per a donar un nou
impuls a la cooperació i les polítiques per a l’educació d’una justícia global. 
De les dades extretes del Fons Català de Cooperació destaca que Sitges n’és membre
des de l’any 1988 un dels primers socis i que l’any 2003 es va crear una regidoria
específica  de  Cooperació  i  un  any  desprès  ja  va  néixer  el  Consell  Municipal  de
Cooperació, Pau i Solidaritat. Amb la crisi econòmica iniciada l’any 2008 venen les
retallades de manera generalitzada tant a Sitges com a la resta d’ajuntaments i que els
que mantenen pressupost de cooperació intenten no explicar gaire què durant els anys
de crisi. 
Destaca això sí que a Sitges sempre s’han prioritzat els temes d’educació cap a una
justícia global cosa que s’alinea amb les polítiques actuals també de la Diputació 

El  Sr.  Joan  Pere  Guzman  afirma  que  sí  que  ha  anat  canviant  el  vocabulari  i  la
sensibilitat  i  valora  que  cada  cop  estem  caminant  més  cap  a  una  visió  menys
paternalista d’anar a les causes i no als problemes.

La Sra. Carme Gasulla que està connectada online demana quin any es va crear la
Regidoria de Cooperació ja que no veu el Power Point. Es puntualitza que la Regidoria
de Cooperació va crear-se l’any 2003 i el Consell de Cooperació l’any 2004. 

Segueix la  Sra.  Luci  Rodríguez explicant  que de l’any  2008 a  l’actualitat  no hi  ha
informació oberta però a l’informe que hem adjuntat hi ha els pressupostos que s’han
trobat. S’hi aprecia una clara voluntat de prioritzar l’educació per una ciutadania global.
L’informe també compta amb pautes i recomanacions desprès de recollir les inquietuds
i ordenar i sistematitzar les demandes. Però al final qui més coneix el municipi són les
persones i les entitats que hi viuen i són les que heu de valorar què es pot dur a terme,
quan i com. Segons la Sra. Luci Rodríguez el Pla Director hauria d’aprovar-se per Ple i
que totes les àrees de l’Ajuntament l’assumeixin facin seus els principis i valors de la
cooperació. Cal una mirada global que agrupi totes les polítiques des de la compra
pública de manera ètica i sostenible fins a treballar l’emergència climàtica. Cal que tots
els tècnics de l’Ajuntament posin la seva expertesa a treballar per a millorar la justícia
global.  Per  començar  a  caminar  en  aquesta  línia,  la  Diputació  proposa  formació
estratègica dins la corporació.
En  relació  a  les  polítiques  de  cooperació  convida  a  l’ajuntament  que  ja  lidera  els
projectes d’educació per a una justícia global a que també lideri la cooperació amb
altres països però no sense una idea clara, amb aliances amb altres municipis de la
província i fent aliances que treballin en camps afins als que poden tenir sentit treballar
des de Sitges.  També obrint  la  porta a  altres  entitats  que treballin  problemàtiques
globals al territori enlloc de fer-ho a d’altres països. El nou equip de govern serà una
nova oportunitat  per  a  ancorar  o blindar  la  política  de cooperació  dins  l’estructura
municipal,  donant-li  un lloc més central  dins l’Ajuntament.  Cal crear mecanisme de
coordinació perquè la  cooperació  pugui  crear  sinèrgies  i  treballar  amb una mirada
àmplia i integrada. 
Una altra proposta seria donar nous rols al Consell Municipal de Cooperació, Pau i
Solidaritat  desplegant  formacions  temàtiques  d’interès  per  a  desplegar  les  seves
polítiques. 
En un estudi que ha fet la mateixa Diputació dels Plans Directors que s’han fet als
municipis de la província explica que el pressupost d’educació per a la justícia global
està com a màxim entre un 20 i un 30%. En canvi, Sitges ha treballat sempre en l’altra
branca. 
Un  punt  important  que  destaca  la  Sra.  Luci  Rodríguez  i  que  es  va  comentar
especialment  a  la  sessió amb les  entitats  és la  comunicació  de la  cooperació  i  la
difusió de les activitats. HI ha un cert desànim per la incapacitat de convocatòria quan
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es fan els actes. Creu que la comunicació en aquest sentit ha de ser molt pedagògica i
ha  d’encarrilar-se  també  cap  a  l’educació  de  la  ciutadania  perquè  entengui  la
necessitat d’aquesta cooperació. 
Es pot  fer  formació,  al  Consell  mateix,  també als  mitjans  de comunicació  local,  al
departament de premsa i elaborat també un document sobre com planificar la política
de cooperació global que serveixi com a instrument. 
Altres coses que s’han de resoldre la manera de treballar la cooperació directa amb el
Fons Català de Cooperació ja que no som l’únic municipi on hi ha hagut problemes
amb secretaria o intervenció per fer les aportacions econòmiques en situacions de
crisi. És una tasca que també haurà de fer el Fons, de buscar la manera de col·laborar
amb els ajuntaments a partir de les noves normatives que han anat sortint i cal que els
ajuntaments ho reforcin i ho parlin amb el Fons. 
Tant  el  Consell  Comarcal  del  Garraf  com  alguns  dels  ajuntaments  de  la  nostra
comarca ja treballen el tema de la cooperació, és un primer pas amb els que podem
treballar en xarxa, tot i que la Sra. Luci Rodríguez també proposa buscar la xarxa a
nivell temàtic, no només proper, segons el pla director i cap a on es vulgui enfocar la
política  municipal  de  cooperació.  Cal  començar  per  un  acord  polític  liderat  per
l’ajuntament  però  es  pot  contractar  consultor  per  a  fer  aquest  Pla  Director,  que
dinamitzi les sessions i redacti però cal que l’Ajuntament hi estigui darrere marcant
exactament cap a on ha d’anar. Cal també comunicar bé el procés i que la ciutadania
pugui participar-hi. 

La  Sra.  Júlia  Vigó  dona  el  torn  obert  de  preguntes,  dubtes,  comentaris  sobre  les
qüestions plantejades a l’informe. 

La Sra. Carme Almirall s’afirma també en la necessitat d’un Pla Director perquè per
molta voluntat que hi hagi de destinar un tant per cent important del pressupost en
cooperació,  cal  fer-ho amb una estratègia  ben pensada que marqui  cap a què es
destinen els diners. Quin és el criteri que ens mou? I suggereix una possible línia de
treball que podria motivar a Sitges i és la col·laboració en països amb problemàtiques
LGTBIQ+ per exemple. 

La Sra. Júlia Vigó diu que la creació d’un Pla Director segur que obrirà molts debats.
Que és bo tenir múltiples punts de vista. Que durant aquests anys hem anat intentant
ampliar la partida però que ens cal saber com augmentar i on destinar i també tenir les
eines necessàries, ja que de vegades tenint l’eina no acaba de funcionar. 

Julia – pla director obra molts debats. Procés – punts de vista diferents, és bo tenir-los.
Augmentar pressupost per saber què fer. No acabem de casr la partida amb eina. Ens
hem inventat eina que de vegades no rutlla. Què volem fer, en quin àmbit centrem i de
quines eines ens dotem? Cal que hi hagi una coherència, de coneixement de la realitat
local i el pla director obre l’oportunitat de plantejar-ho. La motivació que hem tingut des
de Drets Civils al demanar aquest informe era posar sobre la taula els elements que hi
ha,  els  que  s’han  perdut  i  altres  que  s’han  recuperat  i  crear  un  punt  de  partida
compartit. Cal que tot estigui interrelacionat. I dimensionar dins del procés. Sabem que
no serà d’un dia per l’altre però que si no comencem no podrem caminar.

El Sr. Joan Pere Guzman posa en valor campanyes de comunicació com la que es va
fer durant el desembre a les xarxes de Drets Civils compartint una campanya més
grossa del Fons Català de Cooperació desmentint els estereotips de la cooperació.
Creu que cal anar incidint en la societat sitgetana a partir de l’educació. 

4

 A
ju

nt
am

en
t d

e 
S

itg
es

 -
 P

08
27

00
0A

 –
 C

. N
ou

, 1
2 

- 
08

87
0 

S
itg

es
 –

 T
el

. 9
38

11
76

00
 -

 a
ju

nt
am

en
t@

si
tg

es
.c

at
 –

 w
w

w
.s

itg
es

.c
a

t -
 @

aj
si

tg
es

 -
 w

w
w

.fa
ce

bo
ok

.c
om

/A
jS

itg
es



BENESTAR SOCIAL

1376-000031-002706/2023
APROVACIO DE LA CONVOCATORIA I ORDRE DEL DIA DE LA SESSIO

ORDINARIA DEL CONSELL MUNICIPAL DE COOPERACIO, PAU I SOLIDARITAT
DEL 18 D’ABRIL DE 2023

La  Sra.  Anna  Hernández  valora  la  comunicació  i  sensibilització  com  a  parts  molt
importants que la tasca que s’ha de fer.
La  Sra.  Carme  Almirall  diu  que  la  voluntat  política  hi  és.  Que  tots  els  partits
representats  al  consell  creuen en destinar  una part  dels  ingressos municipals  a la
cooperació encara que cada un tingui una visió diferent. Hi ha coses que son voluntat
política.  Encara  que  no  sigui  una  obligació  legal  dins  de  les  atribucions  dels
ajuntaments, creu que Sitges vol ser actiu en la cooperació. Està convençuda de que
tots hi estan d’acord.

El Sr. Armand Valera diu que aquest discurs és propi abans de les eleccions. Sí que
dona un punt a favor de la Sra. Júlia Vigó ja que ha fet impuls amb el seu equip però
està d’acord que sense un pla director no hi ha res. Tot són subvencions petites per fer
coses petites. Quan es fa un pla de cooperació ve un expert i t’assessora. Explica que
ha participat en diversos plans directors com els de Santa Coloma, St. Pere de Ribes,
Terrassa... I que l’eina més important és la persona experta que guia i que per dur a
terme les idees calen sempre diners. Demana que quan s’obri la legislatura es doni
mes diners per poder contractar un tècnic. Sense un tècnic que pugui destinar a la
cooperació,  algú que en sàpiga de cooperació.  Sense diners no hi  ha res.  També
insisteix en poder parlar de cooperació al Ple de l’Ajuntament, diu que ho ha demanat
en altres ocasions. Creu que no és factible poder-se presentar als projectes d’educació
per a la justícia global ja que l’Ajuntament et pot donar un màxim de 2000 euros i que
per fer el projectes i presentar-lo et cal tenir una persona contractada almenys un mes
i mig i que això suposa un sou que ja seria el projecte De totes maneres, valora que el
Pla Director seria una bona partida i espera que la nova legislatura tingui en compte
que sense diners no es pot fer el Pla. 

La Sra. Elisabeth Perez diu que la voluntat política de seguir en aquesta línia hi és. 

El  Sr.  Armand Valera  diu  que amb la  majoria  que hi  havia  en  aquesta  legislatura
s’hauria pogut ja ampliar i no ha passat. 

La Sra.  Julia Vigó diu que cal fer  un exercici  de realisme. Que sí,  que la voluntat
política és important però que no és l’únic que fa falta. Des del Servei de Drets Civils
treballem  molts  temes,  no  només  la  cooperació,  sinó  també  el  feminisme,  les
polítiques LGTBIQ+, la diversitat funcional que són tots temes de consens. Segur que
no  hi  ha  ningú  al  consistori  que  hi  estigui  en  contra  però  davant  les  grans
competències municipals com poden ser l’enllumenat públic, la neteja viària o fins i tot
el turisme, l’ocupació... queden sempre relegats en un segon terme. 
Segueix la Sra. Júlia Vigó, el que deia la Sra. Luci Rodríguez és imprescindible, cal
que l’educació cap a la justícia global tingui una mirada cap a dins. Cal un exercici
polític a nivell d’administració i que s’ho cregui tot l’Ajuntament. Si no, la cooperació es
converteix en allò que fan a Drets Civils quan tenen temps. Tot i  que hem intentat
rascar i posicionar, venim d’un marc mental molt diferent al que hi havia als inicis dels
anys 2000 i reconstruir-lo és un procés que requereix el seu temps. Aprofita també
l’avinentesa per a presentar la Sra. Teresa Pascual que ha entrat a treballar al servei
de Drets Civils com a referent del SAI (Servei d’Atenció Integral al col·lectiu LGTBIQ+)
però  que  dedicarà  unes  hores  de  la  seva  jornada  laboral  a  portar  i  coordinar  la
cooperació. D’aquesta manera deixem una petita petjada que cal algú a nivell tècnic,
tot i que al llarg del temps caldrà desdoblar les dues figures. Per ara aprofitem per
exprimir els recursos dels que disposem. 

La Sra. Carme Almirall  reflexiona que si  destinem unes hores a cooperació, també
podem aprofitar per a justificar el sou de la persona dins de despeses de cooperació
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que molts ajuntaments i entitats ho fan i que això pot ajudar a valorar la necessitat de
disposar d’un tècnic. 

La Sra. Carme Gassulla diu que té moltes dificultats amb el so de la connexió i que ha
sentit  el  que s’ha dit  a trossos. Però que no veu amb tant  d’optimisme la voluntat
política ja que el Consell de Cooperació és el consell municipal amb menys assistència
política. Vol agrair  l’esforç de la regidoria donades les circumstàncies complexes.  I
creu que el Pla Director és necessari. Cal una eina consensuada i que cal parlar de
com es constitueix el plenari perquè no tothom hi estarà d’acord. Hi ha partits molt de
dretes que potser entren al consistori i que creuen que la solidaritat entre pobles no
hauria  d’existir.  Agraeix  no  obstant  la  tasca feta  a  la  regidora,  les  tècniques  i  les
entitats que fan una tasca digna d’admirar i les encoratja a seguir endavant amb el seu
esforç.

La Sra. Anna Hernández que ha fullejat l’informe demana que s’inclogui Sitges Solidari
com a entitat ja que és l’entitat que ella va representar. 

El Sr. David Paredes de la Fundació Fernando Fonseca diu que el pla director ens
donarà molt de suport a tot el que ens vulgui fer a Sitges en un futur. 

La Sra. Júlia Vigó diu que tot i que els Consells de Cooperació són poc nombrosos sí
son profitosos i llargs a nivell de debat. I dona per començada la Roda d’Entitats que
havia de ser el primer punt de l’ordre del dia. 

El  Sr.  Armand  Valera  explica  que  Ocularis  enguany  ha  fet  un  salt  qualitatiu  molt
important. Ha contractat dues noves persones a mitja jornada, una tècnica experta en
cooperació internacional i una de màrketing i comunicació. També continua contractat
l’Ernest a nivell d’administració. 
A Senegal continuen amb la formació de metges oftalmòlegs iniciada l’any 2010. Ara ja
n’hi  ha  28,  un per  cada  milió  d’habitants  i  treballen  en  la  creació  d’un màster  en
oftalmologia i cirurgia plàstica. També treballen amb un nou projecte amb la Fundació
Marie Curie, Sant Joan de Déu i Ocularis que lidera el projecte a l’Hospital de Maputo.
Ja és referència de tota l’àrea Subsahariana. La seva idea és formar professors que ja
estan al territori perquè puguin ser professors del màster més endavant i  agafar el
lideratge del projecte perquè té clar que sense formació no hi ha cooperació. Anar a
curar un determinat nombre de nens l’any no té l’impacte que cal tenir. Cal tenir els
professionals del territori per seguir formant nous professionals. 

La Sra. Júlia Vigó pregunta per curiositat si treballen amb universitats locals i el Sr.
Armand Valera respon que amb la UPC porten molts anys treballant-hi. 

El Sr. Armand Valera explica que estan molt desbordats ja que aquest any han crescut
molt, que formen part de l’OMS i que tenen peticions d’ONGS molt importants. 

La Sra. Júlia Vigó pregunta amb quins finançadors treballen més ja que el volum del
que parla és molt  elevat i  el nivell  de cooperació que fan és molt tècnica i no tots
segueixen aquesta línia estratègica. Explica que fa aquesta pregunta per ajudar a fer
la radiografia de com treballen les entitats ja a Sitges per poder aprofitar sinèrgies i
buscar altres ajuntaments que ja financin Ocularis. 

El  Sr.  Armand  Valera  explica  que  tenen  delegacions  a  Santa  Coloma,  Terrassa,
Vilanova i la Geltrú, Sant Pere de Ribes, Sitges i Mollet del Vallès. Però que la part
més forta dels  seus ingressos provenen de la  privada.  La Fundació Quirón els ha
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entregat 20.000 euros, la Asociación 0,7% els ha donat 50.000 euros. Ja fa diversos
anys que col·laboren amb la Fundació General  Òptica.  Explica que Terrassa és la
ciutat espanyola on més senegalesos viuen i per això el seu pla director contempla la
cooperació  amb Senegal  i  que  Santa  Coloma prioritza  la  salut  visual  com a  part
important del seu pla director. Acaba dient que la part més important és el màster que
compta amb la col·laboració de les ONGS més grans. 

En el seu torn de paraula, el Sr. David Paredes de la Fundació Fernando Fonseca
explica que just ara s’estan iniciant, que porten dos anys. La seva fundació neix com a
herència d’un metge traumatòleg, Fernando Fonseca que va dedicar la seva vida a la
cirurgia enfocada als infants amb seqüeles de pòlio i altres malalties que compliquen la
seva independència.  A partir  de la  feina feta per Fernando,  la  seva vídua i  alguns
amics van iniciar la fundació des de diferents vessants: 
Al propi territori formant metges i ajudant amb pròtesis. 
Sensibilitzant la població sobre les dificultats amb pel·lícules com La Petita Chanceline
i llibres com El Meu Amic Anneddakel.
Creant nous productes de sensibilització arrel de la recerca dels infants operats per
Fernando Fonseca i amb un nou documental fet per Fina Sensada la creadora de la
fundació.  I  a  la  vegada  buscant  la  història  dels  infants  recuperats  per  explicar  la
necessitat d’aquesta tasca i formar els metges que ja estan a territori. 
Han treballat  amb metges de Senegal,  fent  formació online  amb la idea de poder
traslladar aquest coneixement també a pobles més petits. 
Agraeix la tasca que es va fer de difusió durant les Jornades de Drets Humans Sitges
tant  del  llibre  com la  pel·lícula  i  explica  que  també els  han  presentat  a  Terrassa,
Badalona, Barcelona, Girona... Que poc a poc van fent soroll però encara són molt
petits. 

El Sr. Armand Valera ofereix la seva ajuda especialment amb les connexions amb les
universitats del Senegal  

El Sr. David Paredes agraeix l’oferiment i la participació al Consell. 

La Sra. Júlia Vigó reforça que aquesta és la idea del Consell, poder trobar punts en
comú per poder implementar amb més coherència. I segurament les idees d’aquí uns
anys encara seran més grans. 

El Sr. David Paredes explica la dificultat per trobar suport econòmic ja que en èpoques
de crisi,  la  despesa en cooperació és de les  primeres en reduir-se.  Un dels  seus
col·laboradors és Nacho Duato i volen treballar la idea de la compra d’unes sabatilles
de ballet com a ajudar a una altra persona a moure’s i tenir la seva independència.
Encara hi estan treballant en la idea. 

La Sra. Júlia Vigó reforça que la captació de fons és molt complicada. Però veu força
recorregut  en idees com la  de Nacho Duato  perquè a  Sitges,  per  exemple,  tenim
forces escoles de dansa i  totes les seves alumnes compren almenys sabatilles de
ballet un cop a la vida, si no més. Es pot buscar la col·laboració, trobant escletxes i
amb idees com aquetes col·laborar amb l’àmbit cultural o educatiu i dotar el projecte
de sentit. 

La  Sra.  Anna  Hernández  de  Sitges  Solidari  presenta  la  seva  nova  pàgina  web
https://sites.google.com/view/sitgessolidari/?
fbclid=IwAR2XlMl7OW19YtGjDnlxbyLqQWeR1uw_4puxE67N5-r-L7npSOzIbJaMLUc 
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En aquesta pàgina queden recopilats els recursos didàctics de les Jornades Solidaries
dels seus 22 anys d’existència. També les accions i activitats i les campanyes a les
que es van adherint. 
Una de les novetats és la moció Aturem les guerres per demanar que la presentin els
diferents ajuntaments. Diu que l’han fet arribar als diferents grups polítics. 
També explica que col·laboren molt amb Amnistia Internacional i que no sap perquè no
han donat resposta a si venien en aquest ple, que ella no té problema en representar-
los també ja que és sòcia d’Amnistia però que no va a les reunions. 

El Sr. Joan Pere Guzman parla de la necessitat de coherència política en temes com el
comerç just. És decisió política de coherència d’un ajuntament per exemple el fet de
passar a fiances ètiques.

A nivell de futur immediat la Sra. Anna Hernández de Sitges Solidari proposa celebrar
el Dia del Comerç Just que és el 13 de maig. Tenien varies propostes com una parada
etc.. però s’ha presentat tard al servei de Drets Civils i el dia 13 ja no pot ser. Es farà si
es concedeix el dia 27 de maig una parada a la Pl. Eduard Maristany. Sabem que és
jornada de reflexió però la cooperació internacional i el comerç just no formen part d’un
programa exclusiu ni es fa campanya de cap partit polític en concret. 

La Sra. Mireia Paretas diu que a nivell tècnic intentarem donar suport a organitzar la
parada pel dia 27 de maig.  Donarem suport  per posar  la taula i  buscarem alguna
exposició de les de La Cordi que pugui acompanyar-la. I també ens emplacem a que
encara que no es reuneixi el Consell Municipal de Cooperació, Pau i Solidaritat tant
aviat, a reunir-nos de cara setembre per poder anar treballant envers les Jornades dels
Drets Humans del mes de desembre. També agafa la paraula del Sr. Armand Valera
d’Ocularis de posar dates als propers consells municipals. El fet de posar data, encara
que després s’hagués de modificar,  facilita  les tasques.  I  el  mateix passa amb les
Jornades de Drets Humans. Emplaça doncs a trobar-se de nou de cara el mes de
setembre com a grup motor per treballar en l’organització de les Jornades de Drets
Humans  la  setmana  del  12  al  15  de  setembre.  S’acorda  d’entrada  el  dia  13  de
setembre.
Tot i que tenim en ment demanar el Pla director, les activitats no s’aturen i cal planificar
de manera anual.

La  Sra.  Anna  Hernández  també  anuncia  que  entre  Sitges  Solidari  i  Amnistia
Internacional el 18 de juny presentaran la Taula per la Pau a Colòmbia.

El Sr. Armand Valera emplaça a les entitats a unir esforços per crear preguntes pels
candidats a les properes eleccions municipals i posar-les a xarxes o fer-les arribar per
tal que els diguin què faran en política de cooperació.  

I a les 21.15 h s’acaba la sessió. 

Sitges, a data de la signatura electrònica 

Vist i Plau 

MIREIA PARETAS OJEDA                                                          JÚLIA VIGÓ PASCUAL
Cap de Servei de Drets Civils                               Regidora de Drets Socials, Ciutadania
                                                                                                         i Igualtat i Habitatge
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